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Književnost. 
Pred enim letom se je obrnil odbor „Slov. Matice" s 

sledečim pozivom, kateri je bil objavljen tudi v vseh slovenskik 
Časopisih, na društvene poverjenike: 

„Kozlerjev ?„Zemljevid slovenskih pokrajin" je v zalogi 
^Slovenske Matice" že pred nekaj leti popolnoma pošel. Pov
prašuje se pogostoma po njem, a Matica ga nima več na raz
polaganje. 

Odbor se je zatorej odločil, da Matica izda nov s t e n 
sk i zemljevid s l o v e n s k i h p o k r a j i n " s slovensko 
terminologijo v merilu 1—200 000 in na štirih listih Skupna 
velikost vseh štirih listov bi imela 146 cm dolžine in 155 cm 
širine. Zemljevid bi bil izdelan natanko tako, kakor generalna 
karta c. in kr. vojaškega zemljepisnega zavoda, in bi imel 
poleg praktične tudi znamenito znanstveno rednost. 

Po proračunu Hoelzleve tvrdke na Dunaji, s katero je 
Matica v dogovoru, bi stalo 3000 izvodov novega „ Stenskega 
zemljevida" 6000 gjd. če se pa naroči le 1000 izvodov, sta
nejo 5000 gl in vsacih 100 izvodov pozneje naročenih 180 gl. 

Cena je torej, če se že prvotno naroči večje število, 
neprimerno nižja in stane potem 1 tzvod le 2 gld. 

Odboru je do tega, da pridejo društveniki, ki se za to 
stvar zanimajo do lepega, uporabnega in tudi v zemljepisnem 
oziru dovršenega zemljevida, ki bi jim izvrstno ustrezal na 
potovanju po slovenskih krajih, v šoli pri pouku, v uradu pri 
raznovrstnih poslih in doma pri branju slovenskih knjig; zakaj 
v njem bi bili vestno zabeleženi vsi količkaj znameniti slo
venski kraji po vseh slovenskih deželah, tako da bi popolnoma 

nadomeščal jako razširjeno in priljubljeno nemško generalno 
karto. 

Zatorej prosi podpisani odbor vse p. n. gospode pover
jenike, naj blagovolijo s priloženo naročilno polo vsak v svojem 
okraju nabirati naročnike na „Stenski zemljevid slovenskik 
pokrajin". 

Naroči se lahko vsak Matičin društvenik ali nedru-
štvenik. Zlasti pa prosimo gg. poverjenike, naj na naročevanje 
povabijo tudi krajne šolske svete, društva in javne, zlasti 
občinske urade. 

Naročilna pola naj se vrne odboru ob jednem z ime
nikom udov za prihednje leto*. 

Zdaj po preteku enega leta, ko so vsi poverjeniku po
slali imenik društvenikov za 1. 1897 , ie primeren čas, ozreti 
se na uspeh zgoraj omenjenega poziva. 

Odbor mora, žal. izjaviti, da tepeh ni privoljen. Niti 
polovica zgoraj ozaačenega šcevila naročnikov se ni odboru 
prijavila, bodisi ker nekateri poverjeniki naročilnih pol sploh 
niso vrnili, bodisi ker se kakor so pokazale vrnjene pole, 
kaže za vso stvar premalo zanimanja. 

Ker je odboru resno do tega, da se to prekoristno vpra
šanje vendar le končno reši ngodno, ponavlja do zaostalih po
verjenikov uljudno prošnjo, naj mu že skoro pošljejo nabi
ralne pole. 

Ker se da pa precej zanesljivo sklepati, da tudi z osta
limi polarni ne bo doseženo za zalaganje potrebno število, 
obrača se odbor tudi do vseh nepoverjenikov, ki se za to 
vprašanje zanimajo, naj mu gredo na roko in naj nabirajo v 
svojih krogih naročnike. 

Glede nabiralnih pol se je obračati na upraviteljstvo 
društvene pisarae, ki daje tudi potrebna pojasnila. 


